



DIGITAL news

The latest news from EU and GCC

Interviews and opinions

- Funding strategy for NextGenerationEU: Questions and Answers. [Link](#)
- Kuwait ... where are we going? [Link](#)

• الطاقة النظيفة بالخليج بوابة الاقتصاد الأخضر. [اقرأ المزيد](#)

• العقار بين أزمتي 2008 و2020. [اقرأ المزيد](#)

European Union

- NextGenerationEU: Commission gets ready to raise up to €800 billion to fund the recovery. [Link](#)
- Council adopts position on €14.8 billion EU space programme for 2021-2027. [Link](#)

Bahrain

- تداول 10.2 ملايين سهم بقيمة 2.1 مليون دينار في البورصة خلال الأسبوع. [الرابط](#)
- التمكين الاقتصادي للمرأة جزء رئيس من استراتيجية «غرفة البحرين». [الرابط](#)
- مؤشر سوق الأسهم السعودية يغلق مرتفعاً. [الرابط](#)
- 684 مليون دينار إجمالي الصادرات السلعية وطنية المنشأ خلال الربع الأول من 2021. [الرابط](#)

Kuwait

- NBK reports KD 84.3mn net profit for Q1. [Link](#)
- CBK 'regulates' delays on loans. [Link](#)
- Al-Zour refinery completion rate reaches 97.83pc. [Link](#)
- مصرف الإمارات المركزي يمدد بعض تدابير التحفيز حتى منتصف 2022. [اقرأ المزيد](#)
- إنكماش اقتصاد الكويت 8 % في 2020. [اقرأ المزيد](#)
- «بيتك» أفضل مؤسسة مالية إسلامية في العالم. [اقرأ المزيد](#)
- النفط الكويتي يرتفع 1.61 دولار ليلبلغ 65.13 دولاراً للبرميل. [اقرأ المزيد](#)
- النفط الكويتي ينخفض 31 سنتاً ليلبلغ 65.78 دولار للبرميل. [اقرأ المزيد](#)





EU-GCC Dialogue on Economic Diversification

A project funded by the European Union

Oman

- Meeting discusses topics related to capital markets in the GCC. [Link](#)

- مؤشر بورصة مسقط يغلق منخفضًا بنسبة 0.45 بالمائة. [الرابط](#)
- سعر نفط عُمان ينخفض 29 سنتًا. [الرابط](#)
- بنك الإسكان العُماني يوافق على قروض بقيمة 11 مليون ريال عماني. [الرابط](#)
- 15ر 47 مليون ريال أرباح بنك مسقط للربع الأول من العام الجاري. [الرابط](#)
- المفوضية العامة للسلطنة في إكسبو 2020 توقع عددًا من الاتفاقيات لمشروع اللبان لتطوير المنتجات العُمانية. [الرابط](#)
- 6 مليارات ريال عماني إجمالي رؤوس أموال شركات المساهمة العامة التي يتم تداولها بالبورصة حتى نهاية 2020م. [الرابط](#)

Qatar

- Qatar's CPI inflation rises month-on-month in March: PSA. [Link](#)
- QSE index surges 294 points on plans to allow full foreign ownership in listed companies. [Link](#)
- Qatar's move to allow up to 100% ownership may see foreign inflows in excess of \$1.5bn. [Link](#)
- Qatar bourse revises down initial margins to 50% to enhance liquidity. [Link](#)
- QSE remains bullish as index surges 160 points. [Link](#)
- Qatar witnesses 'robust' year-on-year growth in production of cement, rubber and plastic goods. [Link](#)
- Qatar tops MENA region in WEF's Energy Transition Index 2021. [Link](#)

- بلومبيرغ: 2.5 مليار دولار تدفقات متوقعة بعد رفع قطر نسبة تملك الأجانب بالشركات. [الرابط](#)
- مجلس الوزراء يوافق على مشروع قانون يجيز تملك غير القطريين 100% من رأس مال الشركات المساهمة المدرجة بالبورصة. [الرابط](#)

Saudi Arabia

- SABIC approves SR9 billion dividends for 2020. [Link](#)
- IEF sees 5.2 mb/d global oil demand shortfall in March and 'stagnant last mile recovery' in 2021. [Link](#)
- VAT specialists and accounting technicians get Hadaf support. [Link](#)
- G20 Endorses Common Action Framework to Tackle Debts beyond Debt Service Suspension Initiative. [Link](#)
- Jadwa Investment partners with MHRSD to develop non-profit sector. [Link](#)





EU-GCC Dialogue on Economic Diversification

A project funded by the European Union

United Arab Emirates

- UAE real estate market evolves and matures as properties adapt to shifting consumer demands. [Link](#)
- UAE sees 21% jump in online shops. [Link](#)
- Sharjah Economic Development Department issues 12% more licences in Q1. [Link](#)
- Dubai CommerCity launches first phase of its new facilities. [Link](#)

• "دبي لصناعات الطيران" تبرم اتفاقية شراء 14 طائرة بوينج 737 ماكس 8 بقيمة 1.8 مليار دولار. [الرابط](#)

• 628 مليون درهم تصرفات عقارات دبي اليوم. [الرابط](#)

• 7.3 مليار درهم مكاسب أسواق المال الإماراتية. [الرابط](#)

• 3.8 مليار درهم تسهيلات ائتمانية لقطاعي الصناعة والأعمال خلال شهرين. [الرابط](#)



As always, we welcome your feedback on the topics and sectors that interest you most and you would like to see covered in future editions of the newsletter.

ibenhmida@eugcc.eu

info@eugcc.eu

